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Kommunfullmäktige 
 
Datum: 2024-03-20 
Tid: 09:00–17:00  
Plats: Sessionssalen, Rådhuset 
 

 1 Val av protokollsjusterare och bestämmande av tid för 
justering av protokollet 

 2 Enkel fråga från Helena Ståhl (SD) till John Johansson (S) 
om varför de kommunala bolagen har en högre 
friskvårdsersättning 
Ärendenummer: Ks 401/2024 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) om 
varför de kommunala bolagen har en högre friskvårdsersättning. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 februari 2024. 
Frågan bordlades på sammanträdet. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Helena Ståhl (SD) 

 3 Enkla frågor som inkommit inom beslutade tidsfrister 

 4 Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
(SAM) 2023  
Ärendenummer: Ks 1771/2023 

Ärendebeskrivning 
Resultatet av den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
för 2023 visar att arbetsmiljöutmaningar som sticker ut eller är gemensamt för 
flera nämnder är lokaler, nya regler för dygn- och veckovila, hög 
arbetsbelastning, hot och våld och den sociala arbetsmiljön. 
 
Utifrån det övergripande resultatet behöver Örebro kommun fortsätta 
prioritera arbetet med resursplanering, för att främja en mer hållbar 
bemanningssituation. Det är viktigt att stärka arbetet med den organisatoriska 
och sociala arbetsmiljön (OSA) och att fokusera på det positiva och friska. 
Arbeta för att minska oro och risken för att hot och våldssituationer ska 
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uppstå. Dessutom behöver kommunen aktivt främja att fler medarbetare blir 
intresserade av att bli skyddsombud. 
 
Kommunstyrelsen behandlar ärendet den 12 mars 2024. 
 
Kommunstyrelsens personalutskotts förslag till Kommunstyrelsen: 
 
1. Kommundirektören ges i uppdrag att arbeta med de prioriterade områdena 
som identifierats på kommunövergripande nivå. 
 
2. Årlig uppföljning av Örebro kommuns systematiska arbetsmiljöarbete 2023 
läggs till handlingarna. 
 
Beslutspunkt 2 ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut.     

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-01-12 
Rapport årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2023 

 5 Svar på motion från Bo Ammer (SD) och Helena Ståhl 
(SD) om att återuppliva Rådhusets julkalender 
Ärendenummer: Ks 304/2023 

Ärendebeskrivning 
Sverigedemokraterna har lämnat in en motion om att utreda möjligheterna för, 
och att återuppliva Rådhusets julkalender i egen regi, antingen genom att ta 
över varumärket eller genom att utveckla och starta upp ett eget 
återkommande projekt med liknande koncept. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 september 2023. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 27 september, 
den 24 oktober, den 22 november, den 12 december 2023, den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från (SD) om att återuppliva Rådhusets julkalender 
Svar på motion, 2023-07-04 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD), Bo 
Ammer (SD) och Susanne Lindholm Henningsson (KD) mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
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 6 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om att låta örebroarna folkomrösta om BRT 
Ärendenummer: Ks 654/2021 

Ärendebeskrivning 
Örebropartiets grupp i kommunfullmäktige har genom Markus Allard samt 
Peter Springare lämnat in en motion daterad 2021-04-09 om att låta 
Örebroarna folkomrösta om Buss Rapid Transit (BRT) samt att projektet ska 
pausas i väntan på svar från nämnda folkomröstning. 
 
Kommunledningen är överens med motionärerna om att trafiksituationen 
behöver lösningar som underlättar vardagen för örebroarna när staden växer 
och förflyttningsmönstren förändras. Detta är en frågeställning som 
genomsyrar stora delar av det fortlöpande kommunala arbetet. 
 
Örebropartiet har i motionen adresserat att motionen ska ses som ett 
komplement till det av Liberalerna initierade folkinitiativet ”Stoppa BRT”. Ett 
initiativ som vi idag anser vara överspelat. 
 
I kommunledningens styrande budget är vi överens om att fortsätta arbetet 
med BRT etapp 2 och 3 tillsammans med Region Örebro län med örebroarnas 
bästa för ögonen. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om att låta 
örebroarna folkomrösta om BRT 
Svar på motion, 2023-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP), 
Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) mot beslutet till förmån för egna 
bifallsyrkanden. 

 7 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om folkomröstning rörande Vätternvatten  
Ärendenummer: Ks 1258/2022 
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Ärendebeskrivning 
Örebropartiets grupp i kommunfullmäktige har genom Markus Allard och 
Peter Springare lämnat in en motion avseende folkomröstning om 
Vätternvatten den 11 augusti 2022. 
 
Motionärerna menar att detta är en fråga som är avgörande vikt för kommunen 
och därför bör en folkomröstning genomföras. 
 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (Kommunledningen) är 
eniga med Örebropartiet om att Vätternvatten är en mycket avgörande fråga 
för örebroarna. Ytterst handlar det om att säkra vattenförsörjningen för flera 
kommuner vilket gör projektet till ett av landets viktigaste dricksvattenprojekt. 
 
Projekt av denna dignitet föregås av en grundlig undersökning där olika 
alternativ prövats. Slutsatsen då som nu är att nuvarande vattenförsörjning är 
sårbar och att en långsiktig lösning behöver tas fram. Kommunledningens 
inställning är att Vätternvatten är den lösningen. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om 
folkomröstning rörande Vätternvatten 
Svar på motion, 2023-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP), 
Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) mot beslutet till förmån för egna 
bifallsyrkanden. 

 8 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) om att spara 
pengar genom att låta barnen ställa ut på Open Art  
Ärendenummer: Ks 672/2020 

Ärendebeskrivning 
Örebropartiet har genom kommunalrådet Markus Allard ställt en motion som 
föreslår att Open Art ska göras om till barnens Open Art och på så vis skapa 
en konstupplevelse för hela familjen där barnen ställer ut sina verk vilket man 
även bedömer kommer sänka kostnaderna avsevärt. 
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Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (Kommunledningen) 
håller med motionären om att barns skapandekraft, skapandeförmåga och 
skapandevilja många gånger är förbisedd. Detta är i sig en separat viktig fråga 
för oss. 
 
Att låta barn ställa ut är dock att i grunden förändra hela konceptet kring 
utställningen då syftet bland annat är att hålla en viss verkshöjd på konsten. 
Tack vare denna verkshöjd har OpenArt en unik position som Skandinaviens 
största biennal för samtidskonst i det offentliga rummet. 
 
I den överenskommelse som ligger till grund för kommunledningens 
samarbete slår vi fast att Open Art ska finnas kvar men att nya 
samarbetsformer och gemensam finansiering tillsammans med näringslivet ska 
undersökas. I budgeten drar kommunledningen ner på anslagen. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Markus Allard (ÖrP) om att spara pengar genom att låta barnen 
ställa ut på Open Art  
Svar på motion, 2023-10-18 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 

 9 Svar på motion från Murad Artin (V) m.fl. om att införa 
en flexibel boendeform i kommunal regi 
Ärendenummer: Ks 666/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har lämnat in en motion där de påtalar att bostadsbristen i 
Sverige är påtaglig och att det skapar svårigheter för flera grupper i samhället. 
 
Motionen innehåller ett förslag om att utreda en form av flexibelt boende där 
äldre med visst omsorgsbehov, studenter och ensamsökande flyktingbarn kan 
beredas plats i samma boendemiljö. Motionen föreslår också att 
kommunfullmäktige ska ge i uppdrag att planlägga för ett flexibelt boende i 
kommunen. 
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Murad Artin (V) m.fl. om att införa en flexibel boendeform i 
kommunal regi 
Svar på motion, 2023-11-02 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V), 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) och Karolina Wallström (L) mot 
beslutet till förmån för egna bifallsyrkanden. 

 10 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om att 
bevara jordbruksmarken i Törsjö  
Ärendenummer: Ks 686/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har ställt en motion om att bevara jordbruksmarken i Törsjö. 
Motionen innehåller tre yrkanden: Det första handlar om att inte bygga 
Törsjöterminalen. Det andra handlar om att utreda expandering av terminal i 
en annan kommun. Det tredje handlar om att kartlägga extra skyddsvärd 
jordbruksmark i kommunen. 
 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (Kommunledningen) 
väljer att resonera kring samtliga tre förslagen som en helhet. 
 
Utifrån den utredning som kommunen låtit göra har kommunledningen 
övervägt olika möjligheter vilket resulterat i att Kommunfullmäktige antagit 
detaljplanen för terminalen i Törsjö i maj 2023 och inget nytt har framkommit 
efter det. Utöver att Örebros kommunledning inte har rådighet att utreda 
bebyggelse av terminal i annan kommun så saknar en sådan utredning syfte då 
frågan handlar om en önskad terminal vid Törsjö. Att kartlägga extra 
skyddsvärd jordbruksmark anser kommunledningen inte är angelägen 
kommunal verksamhet. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari och 
den 14 februari 2024. 
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Beslutsunderlag 
Svar på motion från Vänsterpartiet om att bevara jordbruksmarken i Törsjö 
Svar på motion, 2023-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 
- Motionen avslås. 
 
På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V), 
Karolina Wallström (L) och Helena Ståhl (SD) mot beslutet till förmån för sina 
egna bifallsyrkanden. 
 
Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
bifallsyrkande till motionens tredje att-sats. 

 11 Svar på motion från Lea Strandberg (MP) om fritidsgård 
utifrån ungdomarnas behov 
Ärendenummer: Ks 1447/2023 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiet de gröna har genom Lea Strandberg (MP) lämnat in en motion 
med fyra yrkanden kopplat till verksamheten vid fritidsgården Fritte. Motionen 
innehåller fyra förslag till beslut: 

- Att Örebro kommun tillskjuter ekonomiska medel till fritidsgården FRITTE 
snarast för att säkerställa befintliga öppettider. 

- Att punkt ett i motionen prioriteras i utredningen och behandlas 
nästkommande fullmäktige. 

- Att Örebro kommun i samtal med berörda av verksamheten FRITTE, sätter 
sig tillsammans för att undersöka och säkerställa befintliga öppettider över tid. 

- Att döva och hörselskadade ungdomar garanteras en fritidsgård utifrån sina 
behov, och där de kan tala teckenspråk med personalen. 

Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (kommunledningen) delar 
Miljöpartiet de grönas bedömning att Fritte behöver stärkt finansiering för att 
fullt ut kunna fylla den funktion vi vill att den ska. Den teckenspråkiga 
fritidsgården Fritte drivs av föreningen Kulturhuset Scenit via avtal med 
Kultur- och fritidsnämnden. För att säkerställa god kvalité på verksamheten, 
möta den ökade efterfrågan och samtidigt säkerställa en god arbetsmiljö avser 
Kultur- och fritidsnämnden att öka verksamhetsbidraget med 600 tkr. Den 
ekonomiska förstärkningen leder bl.a. till att Fritte kan ha två heltidsanställda 
och att bemanningen blir minst tre personal per kväll. Det betyder också att 
man kan genomföra viss sommarverksamhet. Detta sammantaget med övriga 
åtgärder ger förutsättningar för Fritte att även fortsättningsvis vara en populär 
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och viktig mötesplats för teckenspråkiga ungdomar där de utifrån jämlika 
villkor kan umgås och kommunicera på sitt förstaspråk. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 6 februari 2024. 
Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 14 februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Lea Strandberg (MP) om fritidsgård utifrån ungdomarnas behov 
Svar på motion, 2024-01-15 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till motionen. 

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för Helena Ståhls (SD) bifallsyrkande till motionen. 

 12 Svar på motion från Carola Sunesson (SD) om 
utbildning i självförsvar och personlig säkerhet 
Ärendenummer: Ks 1673/2022 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 12-13 december 2022, § 274.  
 
Carola Sunesson (SD) föreslår i sin motion att Örebro kommun ska etablera en 
självförsvarsutbildning och informera om och erbjuda utbildningen till extra 
utsatta personer och grupper, andra enskilda personer, företagare och 
verksamheter. Syftet är att hjälpa brottsoffer och stärka andra som utbildas, 
som ett komplement till andra insatser mot brottslighet. Motionären föreslår 
att kommunen ska undersöka om det finns en befintlig utbildning som 
kommunen kan erbjuda medborgare och undersöka möjligheterna till 
finansiering av en sådan utbildningssatsning, i första hand genom statligt stöd 
eller EU-stöd. Utbildningen ska om möjligt ges i samverkan mellan kommunen 
och utbildningsanordnare, Polisen och vaktbolag verksamma i Örebro.  
 
Bedömningen är att motionen ska avslås då det inte finns någon motsvarande 
utbildning inom kommunens verksamhet idag och kommunledningen har valt 
att fokusera på andra typer av åtgärder för trygghet och mot brottslighet. 
 
Kommunstyrelsen behandlar ärendet den 12 mars. 
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Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 
 
- Motionen avslås. 
 
Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-01-30 
Carola Sunessons (SD) motion om utbildning i självförsvar och personlig 
säkerhet, 2022-11-23 

 13 Svar på motion från David Larsson (SD) om hjärtstartare 
på kommunens äldreboenden 
Ärendenummer: Ks 1493/2021 

Ärendebeskrivning 
David Larsson (SD) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 14 december 2021, § 342. 
 
Motionen innehåller ett förslag om att införa hjärtstartare på Örebro kommuns 
vård- och omsorgsboenden genom att berörd förvaltning får i uppdrag att 
upprätta en tids- och genomförandeplan för när Örebro kommuns vård- och 
omsorgsboenden kan vara utrustade med hjärtstartare och utreda olika 
finansieringsalternativ för hur detta på effektivaste sätt kan genomföras. 
 
Bedömningen är att motionen är tillgodosedd då Vård- och omsorgsnämnden 
den 31 augusti 2023 beslutade att utrusta samtliga vård- och omsorgsboenden i 
kommunal regi med hjärtstartare. 
 
Kommunstyrelsen behandlar ärendet den 12 mars. 
 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 
 
- Motionen är tillgodosedd. 
 
Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Beslutsunderlag 
Motion från David Larsson (SD) om hjärtstartare på kommunens 
äldreboenden, Ks 1493/2021 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-01 
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 14 Svar på motion från Johanna Reimfelt (L) om att öka 
det förebyggande arbetet genom en utökning av stödet 
till civilsamhället 
Ärendenummer: Ks 1675/2022 

Ärendebeskrivning 
Johanna Reimfelt (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 13 december 2022, § 274. 
 
Motionen innehåller ett förslag om att öka det förebyggande arbetet genom att 
kommunen utreder och utökar stödet till civilsamhället. Syftet med utökat stöd 
är att ge långsiktiga möjligheter för utökad verksamhet dagtid för hemlösa. 
 
Bedömningen är att motionen ska avslås då Örebro kommun redan arbetar 
med hemlöshetsproblematiken på olika sätt. Örebro kommun antog 2022 en 
strategi mot hemlöshet och sedan början av 2023 finns en samordnare tillsatt 
för att arbeta med strategin. Inom ramen för denna struktur tas förslag till 
prioriteringar fram och vid behov fattas beslut i berörda politiska instanser. 
Kommunen bedriver i egen regi en del verksamhet för att möta och förebygga 
hemlöshet, och samarbetar med och stödjer också civilsamhället genom olika 
typer av samverkan. 
 
Kommunstyrelsen behandlar ärendet 12 mars. 
 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 
 
- Motionen avslås. 
 
Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-06 
Johanna Reimfelts (L) motion om att öka det förebyggande arbetet genom en 
utökning av stödet till civilsamhället, 2022-12-12 

 15 Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
till Jessica Ekerbring (S) om hur vi tar oss an den ökande 
hemlösheten 
Ärendenummer: Ks 399/2024 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) har inkommit med en interpellation till 
Jessica Ekerbring (S) om hur vi tar oss an den ökande hemlösheten. 
 
Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
februari 2024. 
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Beslutsunderlag 
Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 

 16 Interpellation från Mats-Olof Liljegren (L) till Jimmy 
Nordengren (C) om att eleverna blir färre och 
måluppfyllelsen minskar 
Ärendenummer: Ks 334/2024 

Ärendebeskrivning 
Mats-Olof Liljegren (L) har inkommit med en interpellation till Jimmy 
Nordengren (C) om att eleverna blir färre och måluppfyllelsen minskar. 
 
Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Mats-Olof Liljegren (L) 

 17 Interpellation från Bo Ammer (SD) till John Johansson 
(S) om ekonomiska konsekvenser för BRT etapp 2 och 3 
samt utvärdering etapp 1 
Ärendenummer: Ks 404/2024 

Ärendebeskrivning 
Bo Ammer (SD) har inkommit med en interpellation till John Johansson (S) 
om ekonomiska konsekvenser för BRT etapp 2 och 3 samt utvärdering etapp 
1. 
 
Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
februari 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Bo Ammer (SD) 

 18 Interpellation från Linn Josefsson (V) till Anna Ekström 
(C) om hur det går med solenergin 
Ärendenummer: Ks 449/2024 

Ärendebeskrivning 
Linn Josefsson (V) har inkommit med en interpellation till Anna Ekström (C) 
om hur det går med solenergin. 
 
Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
februari 2024. 
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Beslutsunderlag 
Interpellation från Linn Josefsson (V) 

 19 Anmälan av enkla frågor och interpellationer till 
kommande sammanträde 

 20 Anmälan av motioner 

 21 Anmälan av handlingar 

 22 Vissa val m.m. 
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